
Protokół Nr XII/19  
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze 

w dniu 26 września 2019r. 

 

XII Sesji, która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego przewodniczył  
Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze. 

 
Obrady rozpoczęto 26 września 2019 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 18:10 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków – lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Radni nieobecni na sesji: 

- Adam Ratka 
- Piotr Szola 

Płyta CD z nagraniem z sesji stanowi załącznik do protokołu. 

 

1. Otwarcie Sesji 
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali jest 19 radnych, co 
stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak.  

W skład Komisji Uchwał i Wniosków zaproponował Radnego Krzysztofa Giel oraz Radnego 
Michała Macioszek. 
 

Głosowano w sprawie: 
powołania Komisji Uchwał i Wniosków.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Adam Ratka, Piotr Szola 
 
Przewodniczącym Komisji został Radny Krzysztof Giel. 
 
 



2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad 
Brak wniosków dotyczących zmiany porządku obrad. 

 
3. Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z XI Sesji 
Rady Miejskiej 
Nie zostały zgłoszone żadne poprawki 
 
 
4. Sprawozdanie z zadań inwestycyjnych 
Przewodniczący poinformował, że przygotowany materiał dotyczący realizacji zadań 
inwestycyjnych został radnym udostępniony na tabletach, w związku z czym poprosił o 
zadawanie pytań.  
 
Materiał na piśmie został zamieszczony w załączniku Nr 1 do protokołu. 
 
W związku z zadanym pytaniem Burmistrz poinformował, że sprawdzane są dokumenty z 
ogłoszonego drugiego przetargu na budowę oczyszczalni ścieków w Orzeszu-Zawiści. Dodał, 
że umowa będzie mogła być podpisana dopiero po dołożeniu środków finansowych, gdyż 
najniższa cena ze złożonych ofert przewyższa środki finansowe zabezpieczone na to zadanie 
w budżecie gminy.  
 
 
5. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym i wolne głosy 
Na wstępie Burmistrz przedstawił tematy dotyczące: 

• otrzymanego dofinansowania do oświetlenia LED, 
• ubiegania się o dofinansowanie do wymiany części oświetlenia będącego własnością 

Firmy TAURON, 
• uzyskania przez miasto współudziału w spadku kamienicy w Chorzowie, 
• przebiegu Kanału Śląskiego przez tereny Orzesza, 
• budowy dużego ciągu gazowego na terenach Orzesza. 
 

Radni poruszyli następujące sprawy:  
• możliwość uzyskania dofinansowania do remontu ul.Orzeszkowej,  
• prace remontowe na boisku przy ul.Bukowina, 
• postęp prac dot. realizacji zadania na placu szkolnym przy Szkole Podstawowej Nr 2, 
• etap prac projektowych dotyczących budowy centrum przesiadkowego oraz prac 

związanych z rozbiórką budynku dworca PKP,  
• ustalenia związane z rozstrzygnięciem przetargu na odbiór i zagospodarowanie 

odpadów komunalnych, 
• prośba o interwencję w Starostwie Powiatowym o wycinkę suchych drzew przy 

ul.Jaśkowickiej oraz przycięcie drzew na ul.Wolności, 
• powód negatywnie zaopiniowanego wniosku mieszkańców dot. montażu progu 

zwalniającego na ul.Budowlanych, 
• wycinka drzew na ul.Mikołowskiej,  
• wydłużenie w godzinach szczytu cyklu zielonego światła na skrzyżowaniu DK 81 od 

strony ulicy Pszczyńskiej, 
• działania dotyczące stworzenia przez Hutę Szkła w miejscu wyburzonych budynków 

komunalnych parkingu dla dużych samochodów, 
• studzienka na ul.Bema, 



• prośba o interwencję odnośnie stanu pobocza przylegającego do terenów PKP w 
rejonie ul.Ligonia, 

• monitowanie odnośnie uruchomienia sygnalizacji świetlnej na niestrzeżonym 
przejeździe kolejowym przy ul.Powstańców, 

• rozważenie możliwości przejęcia na rzecz gminy zaniedbanych działek własności PKP 
zlokalizowanych wzdłuż ul.Rybnickiej, 

• etap realizacji placu zabaw budowanego w Gardawicach przy współudziale środków 
finansowych pochodzących z Programu Otwarte Strefy Aktywności, 

• ilość mandatów nałożonych w związku z wypuszczaniem ścieków bytowych do 
rowów melioracyjnych, 

• konwoje realizowane przez Straż Miejską dla potrzeb UM Orzesze, 
• prowadzone przez Urząd działania związane z bieżącą promocją miasta, 
• zmniejszenie środków finansowych zabezpieczonych na przebudowę dróg, w związku 

z przesuniętą realizacją zadania na rok przyszły, 
• ogłoszone przetargi na sprzedaż nieruchomości przy ul.Łokietka i K.Wielkiego,  
• możliwość nieodpłatnego przejęcia gruntów przy stacji kolejowej w Orzeszu-

Jaśkowicach, 
• pogarszający się stan nawierzchni drogi na odcinku ul.Wolności, który nie był 

remontowany, 
• rodzaj opału, który może być stosowany, w związku z rozpoczynającym się sezonem 

grzewczym, 
• etap realizacji budowy strażnicy OSP w Zawiści. 

 
Przewodniczący udzielił głosu mieszkańcowi, który wypowiedział się w temacie złożonej 
skargi na Burmistrza Miasta Orzesze. 
 
Mieszkaniec poinformował, że: 

• Rada kolejny raz musi zajmować się sprawą zasypania działki w Zawadzie ze względu 
na udzielenie przez Burmistrza nieprawdziwych informacji, 

• Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na swoim posiedzeniu ustaliła, że do zasypania 
działki użyto materiału typu glina, a nie tak jak twierdził Burmistrz ziemi, 

• niesłusznie Skarżący został przez Burmistrza posądzony o odprowadzanie ze swojej 
posesji ścieków, 

• w uzasadnieniu do uchwały podjętej na poprzedniej sesji celowo ukryto fakt 
wykonania zadymiania, ponieważ dym nie przedostał się na posesję Skarżącego, co 
uwalnia go od podejrzeń odprowadzania ścieków, 

• nie zgadza się o uznaniu skargi za bezzasadnej w punkcie zniszczenia rowu, gdyż 
zamulony rów po remoncie jest zniszczony, ponieważ obecnie jest za głęboki i nie jest 
rowem a zbiornikiem cieczy, 

• nie można twierdzić, iż skarga jest bezzasadna przed rozstrzygnięciem toczących się 
postępowań, 

• Skarżący czuje się nękany przez Burmistrza i Komendant Straży Miejskiej, która 
prawie codziennie obecna jest w okolicy działki Skarżącego robiąc zdjęcia a nie 
reagując na odprowadzane do rowu ścieki z posesji sąsiednich, 

• żąda sprostowania informacji przesłanej do Gminy Wyry a dotyczącej stwierdzenia 
odprowadzania ścieków socjalno-bytowych z posesji Skarżącego, 

• nieporozumieniem jest, aby Burmistrz był sędzią we własnej sprawie, skoro poddał się 
postępowaniu, które prowadził będzie Referat Ochrony Środowiska Urzędu 
Miejskiego Orzesze.     

 



Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji odnosząc się do wypowiedzi mieszkańca 
wyjaśniła, że: 

• zajmując stanowisko w sprawie skargi, Komisja nie oparła się tylko na wyjaśnieniach 
Burmistrza, ale szczegółowo przeanalizowała cały zgromadzony materiał nie mając 
możliwości wysłuchania zdania drugiej strony, gdyż Skarżący nie przybył na 
posiedzenie pomimo tego, że był o nim poinformowany, 

• Komisja tylko w jednym punkcie skargę uznała za bezzasadną, ponieważ rów był 
zamulony a nie zniszczony poprzez zasypanie i wyglądał tak samo, jak wiele innych 
rowów na terenie miasta wymagających czyszczenia, 

• Komisja w pozostałych kwestiach nie zajmowała stanowiska, ze względu na toczące 
się postępowania, które powinny sprawę wyjaśnić, 

• nieprawdą jest, że Burmistrz będzie sędzią we własnej sprawie ponieważ wszystkie 
kwestie podnoszone w skardze będą przedmiotem postępowań prowadzonych przez 
instytucje zewnętrzne tzn. Gminę Wyry, Regionalną Dyrekcję Ochrony Środowiska i 
Komendę Powiatową Policji, 

• Komisja nie ma obowiązku przeprowadzenia wizji w terenie, co również nie miało 
miejsca w przypadku wcześniejszych rozpatrywanych skarg, jednak sama jako 
Przewodnicząca była obecna w dniu, w którym wykonano wykop i stwierdzono 
obecność rury, z której wydobywała się substancja o przykrym zapachu. 

 
Mieszkaniec wyjaśnił, że Skarżący nie był obecny na pierwszym posiedzeniu Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji, ponieważ został o nim poinformowany a nie zaproszony. 
 
 
6. Uchwały: 
 
a) Podjęcie uchwały w sprawie podtrzymania stanowiska w sprawie skargi na 
Burmistrza Miasta Orzesze 
Przewodniczący poinformował, że Skarżący dnia 4.09.2019r. złożył pismo z żądaniem 
sprostowania wyjaśnień do treści zawartych w uzasadnieniu do uchwały podjętej na sesji w 
dniu 29.08.2019r. Wyjaśnił, że pismo zostało potraktowane jako ponowne złożenie skargi w 
tej samej sprawie bez wskazania nowych okoliczności, jednak zostało rozpatrzone przez 
Komisję Skarg, Wniosków i Petycji, o posiedzeniu której Skarżący został powiadomiony i był 
na nim obecny. Przedstawił, że po ponownym rozpatrzeniu, Komisja opowiedziała się za tym, 
aby podtrzymać wcześniejsze stanowisko, głównie z tego powodu, że przez instytucje 
zewnętrzne prowadzone są postępowania, które powinny sprawę wyjaśnić.  
 
Przed przystąpieniem do głosowania uchwała została odczytana przez Przewodniczącego 
Komisji Uchwał i Wniosków. 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały dotyczącej podtrzymania stanowiska w sprawie skargi na Burmistrza 
Miasta Orzesze 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, 



Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Adam Muras, Teresa Potysz, Mateusz Szweda, 
Stanisław Wycisło 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Damian Mrowiec, Jan Spendel 
NIEOBECNI (2) Adam Ratka, Piotr Szola 
 
Przewodniczący poinformował, że przez Wojewodę zostało wszczęte postępowanie 
wyjaśniające, w związku ze złożoną przez Pana R.R. skargą zawierającą zarzuty skierowane 
pod adresem Rady Miejskiej na sposób załatwienia skargi na Burmistrza Miasta Orzesze. 
Odczytał pismo Wojewody z dnia 23.09.2019r.  
 
 
b) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Orzesze 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Adam Ratka, Piotr Szola 
 
 
c) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2019 rok 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 
 
Pani Iwona Burszka Skarbnik Miasta przedstawiła proponowane zmiany, co zamieszczone 
jest w załączniku Nr 2 do protokołu. Poinformowała, że udostępniona radnym treść uchwały 
została uzupełniona o załącznik dot. rozdysponowania środków finansowych funduszu 
sołeckiego, ze względu na zmianę przez Sołectwo Woszczyce tegorocznego przedsięwzięcia. 
 
W związku z zadanym pytaniem wyjaśniono, że środki finansowe zabezpieczone w 
tegorocznym budżecie na remont ul.Orzeszkowej rozsądniej jest obecnie uwolnić i 
przeznaczyć na zmniejszenie kredytu. Dodała, że lepiej remont tej ulicy przełożyć na rok 
przyszły, aby mieć możliwość uzyskania dofinansowania w wysokości 80% do realizacji tego 
zadania. 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały dotyczącej zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2019 rok 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Adam Ratka, Piotr Szola 
 
 
d) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Orzesze Nr III/9/18 z 
dnia 13 grudnia 2018r. dotyczącej ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla 
samorządowego zakładu budżetowego - Zakład Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej na 2019 rok 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany uchwały Rady Miejskiej Orzesze Nr III/9/18 z dnia 
13 grudnia 2018r. dotyczącej ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla samorządowego 
zakładu budżetowego - Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej na 2019 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Adam Ratka, Piotr Szola 
 
 
e) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu osłonowego "Opieka 
wytchnieniowa w Gminie Orzesze w 2019 roku" 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Ładu i Porządku oraz Przestrzegania Prawa oraz Komisję Gospodarki Komunalnej, 
Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały dotyczącej przyjęcia gminnego programu osłonowego "Opieka 
wytchnieniowa w Gminie Orzesze w 2019 roku".  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Adam Ratka, Piotr Szola 



f) Podjęcia uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności gimnazjów dla 
których organem prowadzącym jest Miasto Orzesze 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Kultury, Oświaty, Turystyki, Rekreacji i Sportu. 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały dotyczącej stwierdzenia zakończenia działalności gimnazjów dla których 
organem prowadzącym jest Miasto Orzesze.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Adam Ratka, Piotr Szola 
 
 
g) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XII/143/15 z dnia 13 października 
2015r. w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Łaziska a 
Gminą Orzesze oraz Gminą Mikołów na organizowanie przez Gminę Łaziska Górne 
publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na liniach Ł 
Łaziska, N Łaziska 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcia uchwały dotyczącej zmiany uchwały nr XII/143/15 z dnia 13 października 2015r. w 
sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Łaziska a Gminą Orzesze 
oraz Gminą Mikołów na organizowanie przez Gminę Łaziska Górne publicznego transportu 
zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na liniach Ł Łaziska, N Łaziska.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Adam Ratka, Piotr Szola 
 
 
h) Podjęcie uchwały w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji nowych przystanków 
komunikacyjnych przy drogach gminnych na terenie Miasta Orzesze 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 
 



Radny Wojciech Dudek poprosił, aby od początku 2020 roku zaczął funkcjonować kolejny 
nowy przystanek na skrzyżowaniu ulic Bukowina i Partyzantów, aby mieszkańcy ul.Żwirki i 
Wigury nie musieli iść do przystanku 700m. 
 
Pani Mariola Szczekała wyjaśniła, że przystanek nie może być zlokalizowany na samym 
skrzyżowaniu, musi być na poboczu i w pasie drogowym. Dodała, że na lokalizację 
przystanku trzeba mieć uzgodnienia i będą czynione starania, aby umiejscowić przystanek na 
omawianym terenie.  
 
Radny Michał Macioszek poinformował, że ze względu na konieczność zapewnienia 
bezpieczeństwa dzieciom uczęszczającym do szkoły, Powiat będzie wykonywał pobocze na 
ul.Bukowina na odcinku od ul.Partyzantów. 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały dotyczącej wskazania wstępnej lokalizacji nowych przystanków 
komunikacyjnych przy drogach gminnych na terenie Miasta Orzesze.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Adam Ratka, Piotr Szola 
 
 
i) Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych dla operatorów i przewoźników, których operatorem lub 
zarządzającym jest Miasta Orzesze, warunków i zasad korzystania z tych przystanków 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. Przedstawił protokół z 
dnia 26 września 2019r. z przeprowadzonych konsultacji w celu poznania opinii organizacji 
pozarządowych i podmiotów, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie do projektu aktu prawa miejscowego o zmianie uchwały w 
sprawie określenia przystanków komunikacyjnych dla operatorów i przewoźników, których 
operatorem lub zarządzającym jest Miasta Orzesze, warunków i zasad korzystania z tych 
przystanków. Protokół stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych dla 
operatorów i przewoźników, których operatorem lub zarządzającym jest Miasta Orzesze, 
warunków i zasad korzystania z tych przystanków.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
 



Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Adam Ratka, Piotr Szola 
 
 
j) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej przy 
ul.Rybnickiej  
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. Poinformował, że zbywana 
działka ma 12m2. 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej przy 
ul.Rybnickiej.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa 
Potysz, Jan Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (3) Grażyna Matuszczyk, Adam Ratka, Piotr Szola 
 
 
k) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej przy 
ul.Kopernika  
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. Dodał, że zbywana działka 
ma 50m2 

 

i jej podjęcie jest związane z porządkowaniem spraw własnościowych.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej przy 
ul.Kopernika.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa 
Potysz, Jan Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (3) Grażyna Matuszczyk, Adam Ratka, Piotr Szola 
 
 



l) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej przy 
ul.Ptasiej 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. Dodał, że zbywana działka 
ma 77m2 i jej podjęcie jest związane z regulacją spraw własnościowych.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej przy 
ul.Ptasiej.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa 
Potysz, Jan Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (3) Grażyna Matuszczyk, Adam Ratka, Piotr Szola 
 
 
m) Podjęcia uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy 
ul.Fabrycznej 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały dotyczącej wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul.Fabrycznej.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa 
Potysz, Jan Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (3) Grażyna Matuszczyk, Adam Ratka, Piotr Szola 
 
 
n) Podjęcia uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy 
ul.Masztowej 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały dotyczącej wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul.Masztowej.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 



Wyniki imienne: 
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa 
Potysz, Jan Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (3) Grażyna Matuszczyk, Adam Ratka, Piotr Szola 
 
 
o) Podjęcia uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy 
ul.Szkolnej 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały dotyczącej wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul.Szkolnej.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa 
Potysz, Jan Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (3) Grażyna Matuszczyk, Adam Ratka, Piotr Szola 
 
 
p) Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru zmiany siedziby Filii nr 2  Gardawice - 
Miejskiej Biblioteki Publicznej w Orzeszu oraz zamiaru dokonania zmiany statutu 
Miejskiej Biblioteki Publicznej w Orzeszu 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.  
Wyjaśnił, że zgodnie z ustawą o bibliotekach informacja na temat zamiaru zmiany siedziby 
biblioteki musi być wywieszona przez 6 miesięcy i po tym okresie będzie można przenieść tę 
fili ę. Dodał, że zostały przeprowadzone rozmowy z Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej 
w tej sprawie.  
 
Radny Lechosław Łukasik zauważył, że warto byłoby się zastanowić nad likwidacją filii i 
przeniesieniem czytelników do biblioteki głównej i tym samym zaoszczędzić środki 
potrzebne na remont pomieszczenia w OSP Gardawice, gdzie planuje się przenieść bibliotekę.  
Zwrócił uwagę na małą liczbę czytelników.  
 
Burmistrz powiedział, że nie chciałby likwidować filii biblioteki w Gardawicach. Dodał, że 
mieszkańcy byli poinformowani o zmianie lokalizacji biblioteki.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały dotyczącej zamiaru zmiany siedziby Filii nr 2  Gardawice - Miejskiej 
Biblioteki Publicznej w Orzeszu oraz zamiaru dokonania zmiany statutu Miejskiej Biblioteki 
Publicznej w Orzeszu.  
 



Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) Grażyna Bortlik, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, 
Damian Kiecka, Jan Mach, Michał Macioszek, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa 
Potysz, Jan Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
PRZECIW (1) Lechosław Łukasik 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Joanna Kurasz, 
Grażyna Matuszczyk 
NIEOBECNI (2) Adam Ratka, Piotr Szola 
 
 
r) Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Filii Nr 5  Zazdrość - Miejskiej 
Biblioteki Publicznej w Orzeszu oraz zamiaru dokonania zmiany statutu Miejskiej 
Biblioteki Publicznej w Orzeszu 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. Dodał, że likwidacja filii 
biblioteki wymaga opinii Dyrektora Biblioteki Śląskiej, która nie jest jednak dla Rady 
wiążąca.  
 
Burmistrz stwierdził, że w Zazdrości nie ma innego miejsca, gdzie można by przenieść fili ę, 
dlatego proponuje się ją zlikwidować.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały dotyczącej zamiaru likwidacji Filii Nr 5 Zazdrość - Miejskiej Biblioteki 
Publicznej w Orzeszu oraz zamiaru dokonania zmiany statutu Miejskiej Biblioteki Publicznej 
w Orzeszu.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Jan 
Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa 
Potysz, Jan Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
PRZECIW (1) Lechosław Łukasik 
NIEOBECNI (2) Adam Ratka, Piotr Szola 
 
 
7. Wybory ławników do Sądu Okr ęgowego w Katowicach i Sądu Rejonowego w 
Mikołowie 
 
a) podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do 
sądów powszechnych 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały dotyczącej ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do 
sądów powszechnych.  



 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Adam Ratka, Piotr Szola 
 
b) powołanie Komisji Skrutacyjnej 
Przewodniczący poinformował, że zgodnie z zapisami Statutu Miasta do przeprowadzenia 
głosowania tajnego konieczne jest powołanie trzy osobowego składu Komisji Skrutacyjnej, w 
związku z czym zaproponował następujące kandydatury: 
1. p.Teresa Potysz 

2. p.Stanisław Wycisło 

3. p.Mateusz Szweda 

Zaproponowane osoby wyraziły zgodę.  
 
Głosowano w sprawie: 
powołania Komisji Skrutacyjnej.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Adam Ratka, Piotr Szola 
 
Na Przewodniczącego Komisji została wskazana Radna Teresa Potysz. 
 
c) przeprowadzenie głosowania tajnego 
Przewodniczący wyjaśnił sposób tajnego głosowania w wyborach ławników.  
 
Komisja Skrutacyjna rozdała karty do głosowania i przystąpiono do przeprowadzenia aktu 
głosowania poprzez odczytanie przez Przewodniczącego zgodnie z listą obecności nazwisk 
kolejnych radnych, którzy oddali swoje głosy.  
 
Po przeprowadzonym głosowaniu i opuszczeniu sali przez wszystkie osoby, Komisja 
Skrutacyjna przystąpiła do przeliczenia głosów i sporządzenia protokołu z głosowania. 
 
d) ogłoszenie wyników poprzez odczytanie protokołu Komisji Skrutacyjnej oraz uchwał 
Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej odczytała protokoły z głosowania. 
 



Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej odczytała również uchwały w sprawie wyboru 
ławników do Sądów Okręgowego w Katowicach oraz Sądu Rejonowego w Mikołowie na 
kadencję 2020-2023 z nazwiskami wybranych w głosowaniu tajnym ławników. 
 
 
8. Sprawozdania z działalności Komisji działaj ących przy Radzie Miejskiej za I półrocze 
2019 roku 
Przewodniczący poinformował, że wszystkie sprawozdania były radnym udostępnione i w 
wyniku braku uwag i pytań poddał je pod oddzielne głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Kultury, Oświaty, Turystyki, Rekreacji i 
Sportu za I półrocze 2019 roku 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Adam Ratka, Piotr Szola 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Ładu i Porządku oraz Przestrzegania Prawa za 
I półrocze 2019 roku  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Adam Ratka, Piotr Szola 
 
 
9. Zamknięcie Sesji 
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 
zamknął XII Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za przybycie. 
 
 
                                 Przewodniczący 
     Protokołowała        Rady Miejskiej 
 
mgr Marzena Nowak                             mgr inż. Jan Mach 
 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


